
نایب رئیس هیأت مدیره انجمن صنایع نساجی ایران:
 بهای مواد اولیه صنعت نساجی در بورس افزایش یافت

صنعت نساجی ما دچار کمبودهای شدیدی است 
است،  اولیه  مواد  فروشی  خام  آن ها  از  یکی  که 
پتروشیمی ها مواد اولیه را با ارز مبادله ای دریافت 
می کنند و خوراک را با این ارز می گیرند و فروش 

محصول را با ارز آزاد در اختیار ما قرار می دهند.
نایب رئیس هیأت مدیره انجمن صنایع نساجی 
اولیه  مواد  بهای  گفت:  ایلنا  با  گفتگو  در  ایران 
بر  کنون  تا  جاری  سال  اول  از  نساجی  صنعت 

خلاف پایین آمدن قیمت جهانی آن  در بورس  کالا افزایش یافت، تولیدات پنبه 
کشور محدود است.

علیمردان شیبانی نایب رئیس هیات مدیره انجمن صنایع نساجی ایران گفت: بهای 
مواد اولیه صنعت نساجی در بورس افزایش یافت.

علیمردان شیبانی، نایب رئیس هیأت مدیره انجمن صنایع نساجی ایران در گفتگو 
پروانه  دارای  نساجی  واحد  هزار  حاضر10  حال  در  داشت:  اظهار  ایلنا  خبرنگار  با 
بهره برداری در بخش نساجی در کشور مشغول به کارند و حداقل 400 هزار نفر در 
این واحدها فعالیت می کنند که از ریسندگی تا کف پوش ها و تمامی صنایع نساجی 

را در بر می گیرد.
وی افزود: صنعت نساجی در کشورما یک صنعت بومی است و می تواند ارزش افزوده 
بالایی به همراه داشته باشد و اگر مشکلات آن برطرف شود هیچ صنعتی به اندازه 

صنعت نساجی اشتغال زایی و ارزش افزوده بالا به دنبال ندارد.
شیبانی تصریح کرد: متاسفانه محصولات نساجی به صورت قاچاق به راحتی وارد 
کشور می شود و در چمدانهای همراه مسافران همه روزه  مقادیر فراوانی وارد کشور 
میگردد و این امر قطعاً به صنعت کهن نساجی و بالبطع  به اقتصاد مملکت لطمه 

می زند.
وی افزود: اگربرای هر نفر از جمعیت کشور تنها 18 متر پارچه مورد نیاز باشد حدود  
یک میلیارد و 500 میلیون متر پارچه نیاز این کشور است که تنها از این میزان 800 
تا 900 هزار متر در شرایط کنونی تولید داخل است اما آنچه مسلم است با وجود 
در اختیارداشتن  تکنولوژی و ماشین آلات این صنعت متاسفانه  به دلیل پاره ای از 

مشکلات منجمله کمبود شدید مواد اولیه به صورت فراگیر از آن بهره نمی بریم.
وی ادامه داد: این در حالی است که همه عوامل و پتانسیل ها برای پیشرفت فراهم 
است و کشورهایی مانند انگلیس، آلمان کره و آمریکا که جزو کشورهای صنعتی 

پیشرفته به حساب می آیند شروع کارشان از صنعت نساجی بوده است.
نایب رئیس هیأت مدیره انجمن صنایع نساجی ایران گفت: انتظار جامعه نساجی این 
است که دولتمردان هرچه بیشتر دست در دست بخش خصوصی بگذارند تا بتواند 

این موضوع را مدیریت کنند.
وی خاطر نشان کرد: یکی از مشکلات  اصلی و قابل حل صنعت نساجی تامین مواد 
اولیه است،در سال های اخیر در زمینه پنبه با کمبودهایی رو به رو بوده ایم. تولیدات 
پنبه کشور حدود 60 هزار تن است واین  در حالی است که حداقل نیاز ما 180 تا 

190 هزار تن پنبه در سال می باشد.
وی تصریح کردند: در زمینه مواد اولیه مصنوعی نیز صنعت نساجی دچار کمبودهای 
شدیدی است که یکی از آنها  بدلیل صادرات )خام فروشی( مواد اولیه پترو شیمیهاست؛ 
در حالی که  پتروشیمی ها  خوراک خود را با ارز مبادله ای دریافت می کنند ولی فروش 

تولیدات حاصل از آن را از طریق بورس با ارز آزاد محاسبه می کنند.
شیبانی گفت: نمونه دیگری از افزایش بی رویه محصولات پتروشیمی قیمت وم 
)ونیل استات(که تنها توسط یک شرکت پتروشیمی از اول سال تا به امروز حدود 
3 برابر افزایش قیمت داشته است  بالطبع چنین افزایش قیمتی،قیمت تمام شده 
محصول نهایی را بالا برده و با توجه به قدرت خرید پایین مردم در نهایت منجربه 
انباشته شدن محصول تمام شده در کارخانجات و شاید توقف ناخواسته وبیکاری  
خیل عظیم شاغلان در این صنعت باشد جا دارد با توجه به اشتغالزایی و ارزش 
افزوده بالای این صنعت دولتمردان محترم در جهت حمایت از آن هر آنچه امکان 

دارد مبذول دارند.

انتقاد صنایع چرم از بالا بودن تعرفه واردات مواد اولیه و ماشین آلات
رییس انجمن صنایع چرم ایران از بالا 
بودن عوارض واردات مواد شیمیایی و 
ماشین آلات تولیدکننده چرم انتقاد کرد.

با  گفت وگو  در  دلیر  زاده  حسن  علی 
ایسنا، با بیان این که امروز کارخانه داران 
ما نسبت به کارخانه داران کشورهای 

همسایه مثل ترکیه و پاکستان هیچ گونه نکته مثبتی ندارند، اظهار کرد: تعرفه ای 
که ما برای واردات مواد شیمیایی جهت تولید چرم می پردازیم در این کشورها 

وجود ندارد.
وی با بیان این که ترکیه خودش یکی از بزرگترین تولیدکنندگان این مواد شیمیایی 
است، تصریح کرد: همین موضوع سبب می شود مشکلاتی در هزینه تولید چرم 

پیدا کنیم.
رییس انجمن صنایع چرم ایران با انتقاد از پایین بودن کیفیت ماشین آلات داخلی 
بتوانند  اندازه نیستند که  نیز در آن حد و  گفت: سازندگان ماشین آلات داخلی ما 

ماشین آلات با کیفیت بالا بسازند.
حسن زاده دلیر خاطرنشان کرد: از سوی دیگر کارخانه داران سرمایه آنچنانی ندارند 

که برای خط تولیدشان، ماشین آلات 100 هزار یورویی جدید وارد کنند.
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وی همچنین با اشاره به بالا بودن تعرفه واردات ماشین آلات تولید چرم تصریح کرد: 
کارخانه داران اگر بخواهند ماشین آلات دسته دوم که چند سال از عمر آن ها گذشته 
و قیمت شان پایین تر آمده هم وارد کنند باید مبلغ گزافی بابت هزینه گمرکی آن 

بپردازند؛ بنابراین این مشکلات باعث شده در تولید چرم با معضلاتی روبرو شویم.

سرمایه گذاران تولید پارچه چادر مشکی بیایند
مدیرکل دفتر نساجی و پوشاک وزارت 
صنعت، معدن و تجارت گفت: مطابق 
برآورد نیازهای صورت گرفته در کشور 
چادر  تولید  واحد  پنج  و  چهار  باید 
لذا  شود  اندازی  راه  کشور  در  مشکی 
وزارت صنعت ،معدن وتجارت بار دیگر 

از سرمایه گذاران جدید برای احداث واحدهای تولید چادر مشکی دعوت کرد.
به گزارش شبکه اطلاع رسانی تولید و تجارت ایران، گلناز نصرالهی بابیان اینکه 
60 درصد مواد اولیه مورد نیاز صنایع نساجی کشور در داخل کشور تولید می شود، 
تصریح کرد: با کاهش ضایعات، فروش بی واسطه محصولات تولیدی، بکارگیری 
تجهیزات و ماشین آلات نساجی روز دنیا و توجه به طراحی ها و سلایق مصرف 

کنندگان می توان به موفقیت واحدهای نساجی کشور امیدوار بود.
به گفته وی؛ باید از تولیدات داخل به حق دفاع و به ترغیب مصرف کنندگان برای 
استفاده از محصولات داخلی کشور مبادرت کرد تا توانایی های صنعت نساجی کشور 

را به مردم معرفی کنیم.
وی گفت: باید در طراحی پارچه و پوشاک و تنوع در محصولات تولیدی با بهره 

گیری از مد روز، سرعت خود را بالا ببریم.

جلسه مشترک فعالان صنعت نساجی با معاون روابط کار 
وزارت تعاون ، کار و رفاه اجتماعی برگزار شد

نساجی  صنعت  فعالان  جلسه  اولین 
حسن  سید  مهندس  حضور  با  کشور 
رییس  و  کار  روابط  معاون  تن  هفده 
محل  در  فنی  حفاظت  عالی  شورای 
اجتماعی  رفاه  و  کار   ، تعاون  وزارت 

تشکیل شد.
در ابتدای این جلسه،مهندس هفده تن 

معاون روابط کار و رییس شورای عالی حفاظت فنی ابراز امیدواری کرد  در دولت 
تدبیر و امید با برنامه ریزی استراتژیک این صنعت احیا و حجم قابل توجهی ازاشتغال 

را به خود اختصاص دهد.

وی گفت:  با توجه  بحث نوآوری در دنیا و کوتاه شدن طول موج نوآوری و افزایش 
و شورایعالی  کار  عالی  قابلیت های شورای  باید   افزوده بصورت تصاعدی  ارزش 
حفاظت فنی جهت تصویب مصوباتی بمنظور ضمانت و حفظ سلامتی جسم و روح 
نیروی کار جهت رسیدن به اهداف وزارت متبوع همگام با نوآوری در عرصه های 
علم و صنعت ارتقا یابد. در ادامه، مهندس اصابتی مدیرکل بازرسی کار   درخصوص 
لزوم برنامه ریزی به منظور امحاء تدریجی مشاغل سخت و زیان آور و سالم سازی و 
استانداردسازی محیط کار و نیز حمایت و پشتیبانی کلیه دستگاه های ذینفع و  اعضاء 
شورا و تشکل های مربوطه در این خصوص، مباحثی را در خصوص شرایط حین کار 
موضوع آئین نامه تبصره ماده 52 قانون کار و بازنشستگی در کارهای سخت و زیان 
آور موضوع ماده 76 را یادآور شد   و بر سالم سازی محیط کار مطابق بخش اول 
ماده واحده قانون اصلاح تبصره 2 الحاقی ماده 76 قانون تامین اجتماعی تاکیدکرد .
 وی، همچنین خواستار همکاری کلیه فعالان و تولیدکنندگان این بخش جهت 
احصاء مشاغل سخت وزیان آور به منظور ممانعت از اعمال سلیقه در تطبیق و 
تشخیص مشاغل شد.  در ادامه نشست  مهندس مصریان رئیس  مرکز تحقیقات 
وزارت متبوع با مقایسه چگونگی تطبیق و تشخیص مشاغل سخت و زیان آور در 
دنیا با کشور ، مهمترین موضوع در مواجهه با  مشاغل سخت و زیان آور در دنیا را  
اقدامات پیشگیرانه دانست. سپس مروج حسینی رئیس هیات مدیره انجمن صنایع 
نساجی ایران از مشکلات مبتلابه کارخانجات مختلف نساجی در کشور مطالبی 
را عنوان ودرادامه هریک ازحاضرین موانع ومشکلات وپیشنهادات خود را مطرح 
کردند. همچنین، یاوری مدیرکل حمایت از مشاغل و بیمه بیکاری مشکلات چند 
سال گذشته این صنعت را انباشت نیروی انسانی و فرسودگی ماشین آلات عنوان 
کرد و گفت:  امروزه بسیاری از  واحدها با اصلاح ساختار و نوسازی صنایع به چرخه 

تولید برگشته و این صنعت  گره گشای اشتغال  است.
آوری  منظورجمع  به  مقررگردیدکارگروهی  نشست  این  درپایان  است  گفتنی 

پیشنهادات وراهکارهای اجرایی تشکیل شود.

رئیس موسسه تحقیقات پنبه خبر داد: 
رونمایی از پنج رقم جدید پنبه در گلستان تا پایان امسال

از  پنبه  تحقیقات  موسسه  رئیس 
در  پنبه  جدید  رقم  پنج  از  رونمایی 
استان گلستان تا پایان امسال خبر داد 
و گفت: از میان این ارقام، »خورشید« 
سال  در  شده  رونمایی  رقم  نخستین 

جاری است.
به گزارش ایسنا، قربانعلی روشنی با اعلام این خبر افزود: یک رقم دیگر پنبه نیز 
تا پایان هفته جاری و سه رقم باقیمانده پس از نامگذاری در کمیته »نامگذاری و 
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سرمایه گذاری نسبت به سایر بخش های صنعتی در کشور دارد.
به بخش  نگاه تصمیم گیران کشور نسبت  از  انتقاد  با  لباف  اکبر  ایلنا ،  به گزارش 
نساجی، گفت: با وجود توان بالای اشتغال زایی و توان صادراتی این صنعت، شاهد 

کم توجهی مسوولین نسبت به این بخش هستیم.
بنگلادش،  و  با کشورهای هند، چین  ایران  تبادلات تجاری  در  اضافه کرد:  وی 
بخشی از بهای نفت خام صادراتی ایران با محصولات نساجی این کشور ها معاوضه 

می شود که ضربه مهلکی به این صنعت است.
وی تصریح کرد: صنعت نساجی با اشغال زایی مستقیم برای 300 هزار نفر و اشتغال 
غیر مستقیم برای چند برابر این عدد حدود 12 درصد اشتغال صنعتی کشور را فراهم 

کرده است.
وی قاچاق محصولات نساجی از کشورهای همسایه و فروش در شرکت های تعاونی 
سازمان های دولتی را باعث نابودی صنعت نساجی داخلی دانست و گفت: عرضه 
پارچه های هندی با حجم بالا و قیمت نازل بازار تولیدات داخل را به شدت تهدید 

می کند و مسئولین باید در این راستا گامی موثر بردارند.

تجارت پرسود؛ 20 هزار تومان بخرید، 400 هزار تومان بفروشید!
هیچ وقت  چرا  که  پرسش  این  به  دادن  جواب 
مشکی  چادر  پارچه  تولید  صنعت  در  نتوانستیم 

خودکفا شویم کار خیلی سختی است.
 همین چند وقت پیش برای بار چندم جلسه ای در 
وزارت صنعت، معدن و تجارت با تولیدکنندگان 
داخلی این صنعت برگزار شد که ساعت ها طول 
کشید و آنها از دغدغه هایشان گفتند، شاه کلید 
همه نقدها، اعتراض ها و حرف ها این بود که اگر 
می خواهیم خط تولید پارچه بافی راه بیفتد تنها 

و تنها دولت باید حمایت کند و جلوی واردات بی رویه و قاچاق این کالای پر سود 
را بگیرد.

واقعیت این است که مدت هاست پارچه چادر مشکی تبدیل به نماد صنعت نساجی 
شده و هر وقت که نمایندگان می خواهند به این عرصه طعنه ای بزنند، سریع انتقاد 
می کنند که چرا با وجود این که ایران بزرگ ترین مصرف کننده چادرهای مشکی 
است اما هنوز یک خط تولید درست و درمان در این زمینه ندارد؟ این در حالی است 
که مهندسان نساجی ما تخصص لازم را دارند و امکانات و دستگاه های جدید 
پرفروش همچون  این کالای  از واردات  اما سود سرشار  دارد  بافندگی هم وجود 

شبحی سنگین روی تن خط تولید افتاده و توان حرکت از آن ربوده است.
از گذشته های دور تا به امروز همه اهالی این صنعت می دانند که سود واردات پارچه 
چادری مشکی خیلی بالاست البته نمی توان میزان واقعی آن را محاسبه کرد، چون 

معرفی رقم« تا پایان امسال و به مناسبتهای مختلف رونمایی می شوند.
وی با اشاره به اینکه »تولید رقم« از شاخص های ارزیابی موسسات تحقیقاتی است، 
تصریح کرد: از زمان تشکیل این موسسه در گلستان در سال 75 تا سال 89 فقط 
چهار رقم جدید پنبه معرفی شده بود، اما از سال 90 تا 93 و در سایه تلاش محققان، 

پنج رقم جدید پنبه معرفی می شود.
روشنی اضافه کرد: در برخی کشورهای جهان از جمله آمریکا سالانه سه3 رقم پنبه 
و در ترکیه هر سال یک رقم پنبه معرفی می شود و ایران با معرفی سالانه 1،25 رقم 

پنبه، روند رو به رشدی در این زمینه داشته است.
وی با اشاره به ویژگی های ارقام جدید پنبه در گلستان تصریح کرد: افزایش تولید از 
پنج تا هشت تن درهکتار، کوتاه تر شدن دوره رشد از 185 روز به 120 روز، قابلیت 
همزمان رسی زیاد غوزه ها، مقاومت نسبی در برابر تنش خشکی و شوری خاک و 

قابلیت برداشت ماشینی از مزایای این ارقام هستند.
رئیس موسسه تحقیقات پنبه، علت افزایش تولید این ارقام را کشت متراکم آن 
برشمرد و گفت: به دلیل شکل ظاهری بوته این ارقام، افزایش تعداد و تراکم بوته ها، 
هیچ آسیبی به دیگر بوته ها نمی زند و لذا با افزایش سه تا چهار برابری بوته ها، تولید 

نیز افزایش خواهد یافت.
روشنی، عدم تنوع ارقام پنبه را از مشکلات و دغدغه های کشاورزان گلستانی برای 
کشت این محصول اعلام کرد و افزود: با تنوع ارقام، حق انتخاب کشاورز برای 

انتخاب صحیح رقم متناسب با شرایط زراعی و اقلیمی افزایش می یابد.
وی اضافه کرد: علاوه بر این، کاهش تعداد آبیاری ها و کاهش حداقل یک مرحله ای 
عملیات تنک یا وجین کردن، علاوه بر رفع دغدغه کشاورزان، هزینه های تولید این 

محصول استراتژیک را کاهش می دهد.
بر اساس این گزارش، گلستان که زمانی با کشت افزون بر 180 هزار هکتار پنبه به 
منطقه »طلای سفید« مشهور بود، در سالیان اخیر با افت شدید سطح زیر کشت این 
محصول مواجه شده و اکنون سالانه 12 تا 13 هزار هکتار به کشت پنبه اختصاص 

می یابد که عمدتا از ارقام ساحل، گلستان و ارمغان است.

عضو کمیسیون صنعت و معدن اتاق بازرگانی اصفهان؛ علی رغم سهم 12 
درصدی اشتغال در صنایع نساجی؛توجهی به این صنعت نمی شود

از  بخشی  ایران،  تجاری  تبادلات  در 
بهای نفت خام صادراتی با محصولات 
نساجی این کشورها معاوضه می شود 
که ضربه مهلکی به این صنعت است.

عضو کمیسیون صنعت و معدن اتاق 
بازرگانی اصفهان با اشاره به جایگاه و 

قدمت صنعت نساجی در اصفهان گفت: این صنعت بالا ترین اشتغال زایی با کمترین 
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اکثرا به شکل غیرقانونی و دامپینگ وارد کشور می شود و تعرفه و شماره گمرکی 
آن با سایر کالاهای دیگر مشترک است، ولی با یک حساب سر انگشتی و دودوتا 
چهارتای معمولی می توانید بفهمید که آن قدر سود واردات این کالا بالاست که 

واردکننده عمده تمام تلاش خود را برای نابود کردن خط تولید می کند.
هم اکنون قیمت هر متر پارچه مشکی دو دلار )6000 تومان( و نهایتا سه دلار 
)حدود 9000 تومان( است که اگر به شکل قانونی وارد شود ـ که نمی شود ـ نهایتا 
متری پنج دلار برای تاجر آب می خورد اما اگر سری به بازار تهران بزنید، می بینید 

چادر خوب از متری 50 هزار تومان کمتر وجود ندارد.
اسم چند کارخانه تولیدکننده را ببرم که با همین ماجرا و تعرفه های وارداتی نابسامان 
بتازگی  و بی توجهی دولت ها کمرشان شکسته و فرار را به قرار ترجیح دادند؟ 
شرکت حجاب شهرکرد با استفاده از تسهیلات بانکی و نیمچه نگاه دولت خط تولید 
خود را راه انداخته که با توجه به امضای تعرفه های ترجیحی بین ایران و ترکیه ـ 
که بتازگی بر سر برخی از کالاهای صادراتی و وارداتی اتفاق افتاده ـ بعید می دانم 
که آنها نیز چرخشان خوب بچرخد، چون قرار شده ما به ترکیه مواد غذایی صادر 

کنیم و آنها پوشاک صادر کنند.
راستی می دانستید که تولید پوشاک یکی از بزرگ ترین چرخه های سودآور صنعت 
است که به ازای سرمایه گذاری 5000 دلار در آن می شود سه نفر را دارای شغل 
کرد؟ ترکیه این را بخوبی فهمیده و برایش برنامه دارد اما ما... راستی یک قواره 

پارچه چادری اعلا در ایران الان چند است؟
مجید نامی / مدیرعامل جامعه متخصصین نساجی ایران )ضمیمه چمدان روزنامه جام جم)

517 میلیاردریال مطالبات کارگران نساجی مازندران پرداخت شد
و  ریال مطالبات کارگران  میلیارد  پرداخت 517  از  قائمشهر  فرماندار شهرستان   

بازنشستگان کارخانه نساجی مازندران 
خبر داد.

مطالبات  پرداخت   ، ایرنا  گزارش  به 
و معوقات یک هزار و 180 کارگر و 
مازندران  نساجی  کارخانه  بازنشسته 
از سیزدهم دی ماه امسال آغاز شده 

است.
مهدی محمدی در حاشیه مراسم تودیع و معارفه شهردار قائمشهر به ایرنا گفت: 
با پرداخت این رقم ، مطالبات 292 کارگرکارخانه نساجی مازندران پرداخت شده 

است.
وی از پرداخت نشدن مطالبات و معوقات کارگران و بازنشستگان به عنوان معضل 
کهنه کارخانه نساجی مازندران یاد کرد و ادامه داد : با تلاش و پیگیری مسوولان 
ارشد استان مازندران ، نمایندگان مجلس شورای اسلامی ، اعضای شورای تامین 

، صبوری و متانت کارگران با تعامل منطقی بانک ملی این مساله در حال رفع 
شدن است.

بازنشستگان  و  کارگران  معوقات  و  مطالبات  میزان  قائمشهر  فرماندار شهرستان 
کارخانه نساجی مازندران را 120 میلیارد ریال اعلام کرد و افزود : مشکل هفت 

ساله این کارگران در دولت تدبیر و امید در حال رفع شدن است .
و چاپ  رنگریزی  واحد  دوباره  احیای  و  اندازی  راه  مقدمات  فراهم شدن  از  وی 
کارخانه نساجی خبرداد و گفت: با فک رهن و آزادسازی دستگاه های این دو بخش 

در اداره دارایی و گمرک ، این بخش ها راه اندازی می شود .
محمدی با اشاره به اینکه هم اکنون حدود 200 کارگر در کارخانه نساجی مازندران 
مشغول فعالیت هستند ، ادامه داد : با راه اندازی بخش چاپ و رنگریزی ، تعداد 

کارگران به یکهزار نفر افزایش خواهد یافت.
اکنون کارخانه نساجی مازندران )شماره سه( واقع در جاده نظامی روزانه چهارتن 

نخ و بیش از 50 هزار متر پارچه تولید می کند.
محمدی همچنین از انتقال کارخانه نساجی شماره )دو( با ظرفیت کارگران موجود 
به جاده نظامی و در مجموعه کارخانه نساجی شماره )سه ( خبر داد و گفت: اکنون 

350 کارگر در این کارخانه مشغول به کار هستند.
نخستین کارخانه نساجی مازندران در سال 1309 به عنوان یکی از صنایع بزرگ 
ایران فعالیت خود را در قائمشهر آغاز کرد و در گذشته نه چندان دور کارخانه های 
نساجی مازندران در قالب سه کارخانه بزرگ نساجی شماره یک، دو و سه هر کدام 
به تنهایی از صفر تا صد تولید پارچه شامل ریسندگی )تولید نخ از پنبه(، بافندگی، 
رنگرزی و عرضه آن به بازار را انجام می داد و در سراسر کشور شعبه های فروش 

پارچه داشت.
این کارخانه ها مانند بسیاری دیگر از برندهای ملی کشور از ده تا 15 سال پیش 
رو به زوال رفت و یکی یکی قدرت تولید و رونق خود را از دست داد و سه کارخانه 
شماره یک ، دو و سه بتدریج دچار آنچنان رکودی شد که طی دو سال 90 و 91 

به طور کامل تعطیل شد و کارگرانش خانه نشین شدند.
کارشناسان و مسئولان اقتصادی مازندران معتقدند که گرچه اجرای اصل 44 و 
خصوصی سازی ادارات و صنایع دولتی در واقع طرحی است برای افزایش کیفیت 
تولیدات، افزایش رقابت، افزایش سطح تولید و در نتیجه اشتغالزایی بیشتر، اما از 
آنجا که نساجی قائمشهر که صنعتی دولتی و متعلق به وزارت صنعت، معدن و 
تجارت بود، در فرآیند خصوصی سازی به اهل آن سپرده نشد و به تامین اجتماعی 
)یک نهاد دولتی دیگر(، بانک ها یا افراد غیرمتخصص و نا اهل در بخش خصوصی 

واگذار شد، این صنعت را بتدریج به ضعف، رکود و تعطیلی کشاند.
از دو سال پیش فعالیت کارخانه های تعطیل شده قائمشهر از سرگرفته شد و اکنون 
دو کارخانه شماره یک و سه تقریبا فعال شده و کارگران کارخانه شماره دو نیز به 

کارخانه شماره سه منتقل شده اند.
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